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ONTransfer.ca Refreshed
We are excited to be launching a new look for ONTransfer.ca! Based on student and stakeholder feedback, we have implemented some of
the following improvements:

Simpler navigation and layout, helping you better understand the steps in planning a transfer;
Highlighting existing features, such as contacts for Transfer Advisors, the glossary of confusing transfer terms, and a free
account option to save your transfer pathway searches;
Mobile friendly pages. While the searches still function best on a desktop, the rest of our content is now mobile friendly. 

Learn about the process we took here: https://www.behance.net/gallery/86503265/ONTransferca-Refresh. Special thanks to the leads on
this project: Communications & Events, Sonia Chwalek and summer intern, Danielle Wong. This is Phase 1 of a larger ONTransfer.ca

https://oncat.ca/en/news/oct-2019-newsletter-72
https://oncat.ca/fr/nouvelles/oct-2019-newsletter-72
http://www.ontransfer.ca/
https://ontransfer.ca/index_en.php?page=find_a_transfer_policy_advisor
https://ontransfer.ca/index_en.php?page=glossary
https://ontransfer.ca/index_en.php?page=registrant_login
https://ontransfer.ca/index_en.php?page=registrant_login
https://www.behance.net/gallery/86503265/ONTransferca-Refresh
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redevelopment. If you would like to be involved in this broader project, please contact operations@oncat.ca.

Funding Opportunities

Through funding and collaborative projects, ONCAT supports the development of targeted, in-demand pathways and the adoption of student-
centred transfer processes and practices in Ontario. Now open:

Faculty Fellows (Nov 11) – Supports faculty-led projects that build knowledge of transfer student experiences, improve transfer
processes, and/or strengthen student mobility across postsecondary institutions.
MapIt (Nov 13) – Call for institutions’ participation in mapping current transfer student processes at your school.
Project RFPs:

Pathway Development (Nov 25)
Research (Jan 13)
Seamless Transfer (ongoing)
Transfer Student Action Fund (ongoing)

Research Ideas Portal (Ongoing) – Capturing areas of research not encompassed in one of this year’s research RFPs.

Co-Chair Announcement

ONCAT is pleased to announce the appointment of Ron Common, President and CEO of Sault College, as its new college co-chair of the
Board. “On behalf of the Board, I am pleased to welcome Ron as ONCAT’s new co-chair representing the colleges,” says Deborah
MacLatchy, President and Vice-Chancellor of Wilfrid Laurier University, and ONCAT Board co-chair representing the universities. “Ron’s 46
years of college and university experience will be a tremendous asset to ONCAT, particularly as the organization continues to build a
seamless, fair, and efficient transfer system in Ontario.”

“We would like to thank Cheryl for her extraordinary leadership as the outgoing co-chair of the Board,” says MacLatchy. “Throughout her
career she has been a strong advocate for student mobility, forging partnerships with other postsecondary institutions so that students can
achieve lifelong success. We wish Cheryl well as she begins this next chapter in life.”

Read more…

https://oncat.ca/en/partner-us
https://oncat.ca/en/funding-faculty-fellowship
https://oncat.ca/en/institutional-transfer-process-mapping-project-mapit
https://oncat.ca/en/funding-pathway-development-projects
https://oncat.ca/en/funding-research
https://oncat.ca/en/funding-seamless-transfer
https://oncat.ca/en/funding-transfer-student-action-fund-tsaf
https://oncat.ca/en/funding-research-ideas-portal
https://oncat.ca/en/news/oncat-appoints-new-board-co-chair
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An ONCAT & Academica Project: How to improve university access in Ontario and beyond. Read more...

ONCAT Interns
There are a few key points of transition in a student’s post-secondary life⁠—adjusting to a new school and environment, perhaps a transfer to
a different school or program, and finally that bittersweet change from the world of academia into the launch of their careers. Internships can
be a wonderful pathway to facilitate this next step. For the first time ever, ONCAT had the pleasure of bringing on three interns this summer,
coming from three different and interesting fields. Read more...

New Resources

Previously titled ONCAT's General Brochure this resource has been updated to reflect our refreshed brand and to service a more focused
audience. The brochure is now arranged in a step-by-step, checklist format, to better assist students in postsecondary studies who are
considering a transfer. View the updated PSE Brochure. Additional resources now available:
     • Faculty Fellows Podcasts
     • 2018-19 Annual Report

https://forum.academica.ca/forum/how-to-improve-university-access-in-ontario-and-beyond
https://oncat.ca/en/news/oncat-summer-2019-interns
https://oncat.ca/en/news/oncat-summer-2019-interns
http://oncat.ca/brochures
https://oncat.ca/en/faculty-fellows
http://online.fliphtml5.com/obuns/rkym/
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Message from the Executive Director

Welcome back to the fall session. I hope that you all enjoyed the summer, gearing up for the new cohort
of students, and all those returning. At ONCAT, we have spent the summer wrapping up our strategic
planning as we look to develop the next phase of ONCAT, or as I like to call it, ONCAT 2.0. What that
means for us is about finding creative and meaningful ways to serve the needs of students, especially as
it pertains to the transfer student. We are finalizing all the details, and over the coming months will be
sharing that more broadly. We are excited about what the future holds for the organization, and are
eager to start the implementation.
 
In the meantime, we have been busy with many activities. Our biggest project right now is the refresh of the ONTransfer.ca website, part of
the next phase of the branding strategy that was launched in 2016. With the ONCAT corporate site now complete, the communications team
has been working on redesigning and restructuring the front end of ONTransfer.ca, the student site. One of the key functions has been to

https://oncat.ca/en/opportunities-oncat
https://www.nists.org/national-transfer-student-week
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make it easier to navigate, easier to read, and more concise. Over the summer, we consulted with various stakeholders and students, and
expect to launch the site shortly, just in time for all the fairs. While the communications team has been working hard on the front end, the
operations team continues to explore the next phase of the branding strategy, which is the complete redesign of the database on the back-
end. While it’s going to take some work and a great deal of stakeholder engagement, we are really excited about the possibilities.
 
We are also ramping up to launch our annual RFPs. Headed by the policy and programs team, we are introducing several areas of
improvement that align with our new strategic plan, including changes to Faculty Fellows, Pathway Development, Research and Seamless
Transfer (formerly Innovative Transfer) streams. In addition, we are launching a new funding stream to support transfer-student led projects,
called STEP UP. In addition, since we are an organization that believes in collaboration, we are building on our committee and sector
engagement models by developing more comprehensive strategies related to Northern, Francophone, Indigenous pathways, as well as
Transfer Advisors and will soon be reconvening discipline-focussed committees.
 
Finally, there have been some changes on our board with the retirement of our co-chair Cheryl Jensen, who retired from her position of
President and CEO of Algonquin College this past summer. We thank Cheryl for her extraordinary leadership. She has been a strong
advocate for student mobility, Indigenous learners, and forging partnerships with other postsecondary institutions so that students can achieve
lifelong success. She was also extremely supportive when I transitioned into the ED role last year, and for that I am forever grateful. With Cheryl
stepping down, we are pleased that Dr. Ron Common from Sault College will be assuming the role. Additionally, there was a vacancy for a
VPA (colleges) as a result of Lynn Casimiro, VPA of La Cité Collégiale stepping down. We are thrilled that Lyne Michaud, Vice-President,
Academic Affairs at Collège Boréal has agreed to join the board. We thank David Fulford and his colleagues at Colleges Ontario for all of their
assistance in this process.
 
I am, as always, looking forward to connecting with everyone over the coming weeks and months, especially as I continue my institutional
visits.

Sincerely,

Yvette Munro
Executive Director

ONTransfer.ca will be at the Ontario College Information Fair this October 23 & 24. Come say hi!
See more upcoming events...

 

Back to Top

https://oncat.ca/en/news/oncat-summer-2019-interns
https://ocif.ca/
https://oncat.ca/en/our-expertise/events-0
https://oncat.ca/en/our-expertise/events-0
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Ontario Council on Articulation and TransferONCAT is funded by the Government of Ontario

180 Dundas St. West, Suite 1902
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Tel: (416) 640-6951
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Actualisation du site ONTransfer.ca
Nous sommes très heureux de lancer le nouveau site ONTransfer.ca! À la lumière des commentaires des étudiants et des intervenants, nous
avons apporté certaines des améliorations suivantes :

Une navigation et une mise en page plus simples, pour vous aider à mieux comprendre les étapes de la planification d’un transfert;
Mise en évidence des fonctions existantes, comme les coordonnées des conseillers en transfert, le glossaire des termes relatifs au
transfert qui portent à confusion et l'option de compte gratuit pour sauvegarder vos recherches de parcours de transfert;
Pages adaptées aux appareils mobiles. Les recherches se font encore mieux sur un ordinateur de bureau, mais le reste de notre
contenu est maintenant adapté aux appareils mobiles. 

Renseignez-vous sur le processus que nous avons suivi ici : https://www.behance.net/gallery/86503265/ONTransferca-Refresh (en anglais
seulement). Nous remercions tout particulièrement les responsables de ce projet, Sonia Chwalek, Communications et événements, et
Danielle Wong, stagiaire d’été. Il s’agit de la première phase d’un remaniement plus vaste d’ONTransfer.ca. Si vous souhaitez participer à
ce vaste projet, veuillez communiquer avec operations@oncat.ca

Possibilités de financement
 
Au moyen de projets de financement et de collaboration, le CATON appuie l’élaboration de parcours ciblés et recherchés et l’adoption de
processus et pratiques de transfert axés sur les étudiants en Ontario. 

Boursiers chargés de cours (11 nov) – Des projets dirigés par des membres du corps professoral qui visent à mieux comprendre
l’expérience des étudiants, à améliorer les processus de transfert ou à accroître la mobilité des étudiants entre les établissements
postsecondaires.
Projet de schématisation du processus de transfert institutionnel (13 nov) – Invitation aux établissements d’enseignement à
participer à la schématisation des processus actuels de transfert d'étudiants de leur établissement
Project RFPs:

Élaboration de parcours (25 nov)
Recherche (13 janv)
Fluidité des transferts (sélection continu)

https://ontransfer.ca/index_fr.php
https://www.behance.net/gallery/86503265/ONTransferca-Refresh
https://oncat.ca/fr/associer-nous
https://oncat.ca/en/funding-faculty-fellowship
https://oncat.ca/fr/caton-projet-de-schematisation-du-processus-de-transfert-institutionnel-mapit
https://oncat.ca/fr/financement-projets-delaboration-de-parcours
https://oncat.ca/fr/financement-recherche
https://oncat.ca/fr/financement-fluidite-des-transferts
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Fonds d’action pour la mobilité des étudiants (sélection continu)
Portail d'idées de recherche (processus de sélection continu) – Repérer les domaines de recherche qui ne sont pas inclus dans
l’une des DP de recherche de cette année.

Annonce de la nomination du coprésident

CATON est heureux d’annoncer la nomination de Ron Common, président et chef de la direction du Collège Sault, à titre de nouveau
coprésident du conseil d’administration.

« Au nom du conseil d’administration, je suis heureuse d’accueillir Ron à titre de nouveau coprésident du CATON représentant les collèges
», a déclaré Deborah MacLatchy, présidente et vice-chancelière de l’Université Wilfrid Laurier, et coprésidente du conseil d’administration
du CATON représentant les universités. « Les 46 années d’expérience collégiale et universitaire de Ron seront un atout considérable pour le
CATON, en particulier à mesure que notre organisme continue de bâtir un système de transfert homogène, équitable et efficace en Ontario.
»

« Nous tenons à remercier Cheryl pour son leadership extraordinaire à titre de coprésidente sortante du conseil d’administration », a déclaré
Mme MacLatchy. « Tout au long de sa carrière, elle a défendu vigoureusement la mobilité étudiante en forgeant des partenariats avec
d’autres établissements d’enseignement postsecondaire afin que les étudiants puissent réussir toute leur vie. Nous souhaitons à Cheryl de
bien profiter de ce prochain chapitre de sa vie. »
Savoir plus…

CATON Stagiaires
Pour un étudiant, il existe quelques étapes clés de transition au cours des études postsecondaires, comme s’adapter à une nouvelle école
et à un nouvel environnement, peut-être faire un transfert à une autre école ou à un autre programme, et enfin, ce passage délicat du monde
universitaire au début de la carrière. Les stages peuvent être une excellente façon de faciliter cette étape. Pour la première fois, le CATON a
eu le plaisir d’accueillir cet été trois stagiaires issus de trois domaines différents et intéressants. Savoir plus…

https://oncat.ca/fr/financement-fonds-daction-pour-la-mobilite-des-etudiants-fame
https://oncat.ca/fr/financement-portail-didees-de-recherche-sur-le-systeme-de-reconnaissance-de-credits
https://oncat.ca/fr/nouvelles/le-caton-nomme-un-nouveau-copresident-du-conseil-dadministration
https://oncat.ca/en/news/oncat-summer-2019-interns
https://oncat.ca/fr/nouvelles/caton-stagiaires-dete-2019
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Nouvelles ressources

Auparavant intitulée « Brochure générale du CATON », cette ressource, qui a été mise à jour pour refléter notre image de marque actualisée,
s'adresse à public plus ciblé. La brochure est maintenant présentée étape par étape sous forme de liste de contrôle, afin de mieux aider les
étudiants de niveau postsecondaire qui envisagent un transfert. Les ressources supplémentaires maintenant disponibles: 
     • Balados des boursiers chargés de cours
     • Rapport annuel 2018-19

Message de la directrice exécutive
Bienvenue à la séance de cet automne. J’espère que vous avez tous profité de l’été, et que vous
vous êtes préparés à accueillir la nouvelle cohorte d’étudiants et tous ceux qui sont de retour. Au
CATON, nous avons passé l’été à finaliser notre planification stratégique en vue de l’élaboration de la
prochaine phase du CATON ou, comme je l’appelle, CATON 2.0. Pour cela, nous devons trouver des
façons créatives et significatives de répondre aux besoins des étudiants, en particulier à ceux des
étudiants en réorientation. Nous mettons actuellement au point les derniers détails et, au cours des
prochains mois, nous les partagerons de façon plus générale. Nous avons hâte de découvrir ce que
l’avenir réserve à notre organisme et de commencer la mise en œuvre.
 
Dans l’intervalle, nous avons réalisé de nombreuses activités. Notre principal projet en ce moment est le renouvellement du site Web
ONTransfer.ca, dans le cadre de la prochaine phase de la stratégie de promotion de l’image de marque lancée en 2016. Maintenant que le
site organisationnel du CATON est achevé, l’équipe des communications travaille à la refonte et à la restructuration de la page d’accueil de
ONTransfer.ca, le site étudiant. L’une des fonctions principales est de faciliter la navigation, la lecture et la concision. Cet été, nous avons
consulté divers intervenants et étudiants, et nous prévoyons lancer le site sous peu, juste à temps pour tous les salons. Bien que l’équipe
des communications ait travaillé d’arrache-pied en première ligne, l’équipe des opérations continue d’étudier la prochaine phase de la
stratégie de promotion de l’image de marque, soit le remaniement complet de la base de données en aval. Cela exigera du travail et une
grande mobilisation des intervenants, mais nous sommes très enthousiastes à l’égard des possibilités qui en résulteront.
 
Nous nous apprêtons également à lancer nos DP annuelles. Dirigés par l’équipe des politiques et des programmes, nous apportons
plusieurs améliorations qui cadrent avec notre nouveau plan stratégique, y compris des changements liés aux boursiers chargés de cours, au
développement de parcours, à la recherche et à la fluidité du transfert (anciennement le transfert novateur). De plus, nous lançons un nouveau
volet de financement pour appuyer les projets dirigés par des étudiants en réorientation, appelé STEP UP. En outre, étant donné que notre
organisme croit en la collaboration, nous nous appuyons sur nos modèles de mobilisation des comités et des secteurs en élaborant des
stratégies plus exhaustives relativement aux cheminements des populations du Nord, francophones et autochtones, ainsi qu’aux conseillers
en transfert, et nous réunirons bientôt des comités axés sur la discipline.
 
Enfin, certains changements ont été apportés à notre conseil d’administration en raison du départ à la retraite de notre coprésidente, Cheryl
Jensen, qui a quitté son poste de présidente-directrice générale du Collège Algonquin cet été. Nous remercions Cheryl pour son
extraordinaire leadership. Elle a été une ardente défenseure de la mobilité étudiante, des apprenants autochtones et de l’établissement de
partenariats avec d’autres établissements d’enseignement postsecondaire afin que les étudiants puissent réussir toute leur vie. Elle m’a
aussi beaucoup soutenue lorsque j’ai assumé mon rôle de DE l’an dernier, et je lui en suis à jamais reconnaissante. Avec le départ de
Cheryl, nous sommes heureux que le Ron Common du Collège Sault assume son rôle. Nous avions également un poste de VRE (collèges)
à combler suite au départ de Lynn Casimiro, VRE de La Cité Collégiale. Nous sommes ravis que Lyne Michaud, vice-présidente aux affaires
académiques du Collège Boréal ait accepté de se joindre au conseil. Nous remercions David Fulford et ses collègues de Collèges Ontario
pour leur aide dans le cadre de ce processus.
 
Comme toujours, je me réjouis à l’idée de rencontrer tout le monde au cours des semaines et des mois à venir, en particulier dans le cadre
de mes visites dans les établissements.

Sincères salutations,

https://oncat.ca/fr/ressources
https://oncat.ca/fr/boursiers-charges-de-cours
http://online.fliphtml5.com/obuns/gala/
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Yvette Munro
Directrice exécutive

ONTransfer.ca participera à la Foire d’information sur les collèges de l’Ontario les 23 et 24 octobre. Venez nous dire bonjour!
Voir d’autres événements à venir...

 

Conseil pour l'articulation et le transfert - Ontario
CATON est financé par le gouvernement de l'Ontario

180, rue Dundas ouest, bureau 1902
Toronto (Ontario) M5G 1Z8
Tél.: 416 640-6951
 
Vous êtes un étudiant qui souhaitez un transfert? Aller à ONTransfer.ca
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Politique de confidentialité du CATON
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